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Protokół Nr XXXIII/22 

z sesji Rady Gminy Hajnówka 

w dniu 23 grudnia 2022 roku 

w sali Nr 12 Urzędu Gminy  

(początek sesji - godz. 13:00 koniec – godz. 14:30)  

 

 

Do punktu 1-go. Otwarcie obrad XXXIII sesji Rady Gminy Hajnówka. 

Sesję otworzył i przewodniczył obradom Przewodniczący Rady Gminy Hajnówka 
Jarosław Kot. Powitał przybyłych na sesję w osobach: zebranych Radnych, Panią Wójt Gminy, 
Sekretarza Gminy, Panią Skarbnik, Panią Dyrektor Gminnego Centrum Kultury w Dubinach, 
przybyłych gości, Panią Dyrektor Szkoły Podstawowej w Dubinach, Sołtysów oraz 
pracowników Urzędu Gminy Hajnówka. Przewodniczący poinformował, iż obrady są 
transmitowane i utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. Transmisja 
obrad jest dostępna w sieci Internet a nagranie z sesji zamieszczone zostanie na stronie Gminy 
Hajnówka. Uczestnictwo w sesji jest jednoznaczne z upublicznieniem wizerunku i danych 
osobowych. Stosowna klauzula informacyjna zamieszczona została na stronie Urzędu Gminy 
Hajnówka oraz na drzwiach sali obrad. Na podstawie listy obecności (załącznik nr 1 do protokołu) 
Przewodniczący poinformował, że w obradach udział bierze 14 radnych, co stanowi ilość, przy 
której Rada Gminy może obradować i podejmować prawomocne uchwały.  
   
  
Do punktu 2-go. Przedstawienie porządku obrad. 

 Przewodniczący przedstawił proponowany porządek obrad XXXIII sesji Rady Gminy 
(załącznik Nr 2 do Protokołu) w brzmieniu:  

1. Otwarcie obrad XXXIII sesji Rady Gminy Hajnówka. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Informacja Przewodniczącego Rady o zatwierdzeniu protokołów z XXXI i XXXII Sesji 

Rady Gminy. 
4. Informacja Przewodniczącego Rady dotycząca zgłaszanych interpelacji i zapytań 

między  sesjami. 
5. Informacja Wójta Gminy o działaniach podejmowanych w okresie między sesjami. 
6. Powzięcie uchwał: 

6.1. w sprawie zmian w budżecie gminy na 2022 rok; 
6.2. w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Hajnówka na 

lata 2022-2028; 
6.3. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Hajnówka 

na lata 2023-2028; 
6.4. w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Hajnówka na 2023 rok; 
6.5. w sprawie przyjęcia planu pracy komisji stałych Rady Gminy Hajnówka oraz 

planu pracy Rady Gminy Hajnówka na 2023 rok; 
6.6. w sprawie ustalenia stawki za 1 km przebiegu pojazdu używanego do 

przewozu przez rodziców lub opiekunów prawnych, dzieci i uczniów 
niepełnosprawnych do przedszkola, szkoły lub ośrodka umożliwiającego 
realizację obowiązku przedszkolnego, szkolnego lub obowiązku nauki; 
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6.7. w sprawie wyodrębnienia w budżecie gminy środków na dofinansowanie 
doskonalenia zawodowego nauczycieli na 2023 rok; 

6.8. w sprawie pokrycia części kosztów gospodarowania odpadami 
komunalnymi z dochodów własnych niepochodzących z pobranej opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi;   

6.9. w sprawie zniesienia formy ochrony przyrody dla pomników przyrody;  
6.10. w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia międzygminnego w 

sprawie przekazania przez Gminę  Hajnówka Gminie Czyże zadania w 
zakresie zapewnienia bezpłatnego transportu i opieki w czasie przewozu 
uczniów Szkoły Podstawowej w Czyżach będących mieszkańcami Gminy 
Hajnówka. 

 
7. Zapoznanie się z Informacją z realizacji uchwał Rady Gminy Hajnówka podjętych od 

maja 2022 roku do listopada 2022 roku. 
8. Pytania i wolne wnioski. 
9. Zamknięcie obrad XXXIII Sesji Rady Gminy Hajnówka.  

 
 Do przedstawionego porządku obrad Komisja Rolnictwa, Finansów i Rozwoju 
Gospodarczego zgłosiła wniosek w sprawie zdjęcia z porządku obrad XXXIII sesji Rady Gminy 
Hajnówka projektu Uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia 
międzygminnego w sprawie przekazania przez Gminę  Hajnówka Gminie Czyże zadania w 
zakresie zapewnienia bezpłatnego transportu i opieki w czasie przewozu uczniów Szkoły 
Podstawowej w Czyżach będących mieszkańcami Gminy Hajnówka. Przewodniczący Komisji 
odczytał treść wniosku wraz z uzasadnieniem. (06:25 – 08:40 transmisji)  
(załącznik Nr 3 do protokołu) 
  
 Przewodniczący otworzył dyskusję. Jako pierwszy głos zabrał Wiceprzewodniczący Rady 
Gminy Mikołaj Golonko. Poparł wniosek Komisji Rolnictwa, Finansów i Rozwoju 
Gospodarczego przedstawiony przez Przewodniczącego Łukasza Treszczotko. Jako kolejny głos 
zabrał Przewodniczący Komisji Opieki Społecznej, Kultury, Oświaty i Ochrony Środowiska 
Wiktor Grygoruk. Wyraził swoje zdziwienie i niezadowolenie z powodu złożonego wniosku i 
argumentów zawartych w uzasadnieniu. (09:05 – 13:45 transmisji)  
 Przewodniczący Rady Gminy poinformował o mylnie podanej ilości Radnych obecnych 
na posiedzeniu.  Sprostował, iż w posiedzeniu bierze udział 13 radnych.  
 Głos zabrała Wójt Gminy Hajnówka Lucyna Smoktunowicz. Odniosła się do wypowiedzi 
Przewodniczącego Komisji Wiktora Grygoruka. (14:07 – 21:32 transmisji) 
 Ponownie głos zabrał Przewodniczący Komisji Wiktor Grygoruk. Odniósł się do 
wypowiedzi Wójt Gminy. (22:03 – 23:00 transmisji) 
 Do wypowiedzi poprzedników odniosła się ponownie Wójt Gminy Lucyna 
Smoktunowicz. Uzupełniła wypowiedzi Pana M. Golonko i Pana Ł. Treszczotko. (23:05 – 24:30 

transmisji)   
 Jako kolejny głos zabrał Radny Anatol Skiepko. Skierował pytanie do Przewodniczącego 
Komisji Ł.Treszczotko – Cyt.: „ile Gmina traci subwencji, że dzieci chodzą do miasta z gminy”? 
(24:34 – 24:48 transmisji) 
 Głos zabrał Przewodniczący Rady Gminy J. Kot. Poprosił o uspokojenie emocji i 
pozwolenie na spokojne prowadzenie posiedzenia.  Udzielił głosu Wiceprzewodniczącej Rady 
Walentynie Biryłko.  
 Pani W. Biryłko zabierając głos poprosiła o zachowanie porządku i spokoju przy ustalaniu 
porządku obrad. (25:23 – 25:46 transmisji) 
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 Przewodniczący poprosił o wprowadzenie do porządku obrad, celem przegłosowania,   
wniosku Komisji Rolnictwa, Finansów i Rozwoju Gospodarczego o zdjęcie z porządku obrad 
XXXIII sesji Rady Gminy Hajnówka projektu Uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 
porozumienia międzygminnego w sprawie przekazania przez Gminę  Hajnówka Gminie Czyże 
zadania w zakresie zapewnienia bezpłatnego transportu i opieki w czasie przewozu uczniów 
Szkoły Podstawowej w Czyżach będących mieszkańcami Gminy Hajnówka. (25:49 – 26:16 

transmisji)   
 Przewodniczący poddał pod głosowanie wprowadzony do porządku obrad wniosek. W 
głosowaniu udział wzięło 13  radnych, ZA zmianą porządku obrad głosowało 9 Radnych w 
osobach: W. Biryłko, M. Golonko, J. Kraśko, M. Owerczuk, M. Skiepko, M.Sokół, Ł. Treszczotko, 
A. Woroniecka, M. Żmieńko, PRZECIW było 4 Radnych w osobach: W. Grygoruk, K. 
Jakubowska, J. Kot, A. Skiepko. Przewodniczący poinformował, iż wniosek został przyjęty 
bezwzględną większością głosów i punkt dotyczący zawarcia porozumienia w sprawie 
transportu uczniów został usunięty z porządku obrad.  
 Przewodniczący poddał pod głosowanie porządek obrad w zmienionej formie, po 
usunięciu punktu 6.10. W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych. ZA głosowało 12 Radnych, 
PRZECIW była 1 Radna – K. Jakubowska.   
  
 
Do punktu 3-go. Informacja Przewodniczącego Rady o zatwierdzeniu  protokołu z  XXXI i 
XXXII  Sesji Rady Gminy.  
 Przewodniczący poinformował, iż do dnia dzisiejszego nie wpłynęły uwagi do Protokołów 
z XXXI i XXXII sesji Rady Gminy Hajnówka. Nadmienił, iż protokoły zostały przyjęte. 
   
 
Do punktu 4-go. Informacja Przewodniczącego Rady dotycząca zgłaszanych interpelacji i 
zapytań między sesjami. 
 Przewodniczący poinformował, iż w dniu 7 listopada 2022 r. wpłynęła interpelacja Pani 
Wiceprzewodniczącej Walentyny Biryłko z prośbą o dokonanie podziału działki w obrębie wsi 
Nowoberezowo oraz przejęcie drogi na własność Gminy. Interpelacja została przekazana na 
ręce Pani Wójt w celu rozpatrzenia. Przewodniczący dodał, iż pismem z dnia 15 listopada 2022 
r. na w/w interpelację została udzielona odpowiedź. Nadmienił, iż treść interpelacji oraz 
odpowiedź zostały zamieszczone w Biuletynie Informacji Publicznej. (załącznik Nr 4 do protokołu) 
   
 
Do punktu 5-go. Informacja Wójta Gminy o działaniach podejmowanych w okresie między 
sesjami. 
 Wójt Gminy Lucyna Smoktunowicz zabierając głos poinformowała o działaniach 
podejmowanych między sesjami. Zakomunikowała, iż uczestniczyła w walnym zebraniu 
członków LGD w Urzędzie Miasta Hajnówka, 25 listopada Urząd Gminy odwiedziła delegacja  z 
Gminy Przykona z Wójtem oraz Radnymi, uczestniczyła w międzynarodowej konferencji „Ku 
ekologii biosfery - obrońcy praw obrońcy przyrody” sprawa dotyczyła Puszczy Białowieskiej, 
uczestniczyła w posiedzeniu rady naukowo społecznej LKP Puszcza Białowieska, odbyło się 
uroczyste otwarcie zmodernizowanego obiektu szkółka leśna Nadleśnictwa Hajnówka w 
Budach Leśnych, dnia 18 grudnia Gminne Centrum Kultury z Biblioteką zorganizował spotkanie 
z wydawcami książki „Świataja Krynoczka”, brała udział w zebraniu Gmin Wiejskich w Bielsku 
Podlaskim gdzie poruszano sprawy oświetlenia, dostarczania prądu dla Gmin należących do 
związku. Ponadto Wójt poinformowała, iż zgodnie z obowiązującymi ustawami na terenie 
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Gminy odbywają się kontrole realizacji obowiązku właścicieli nieruchomości w zakresie 
odpadów komunalnych i nieczystości ciekłych. Wójt zaapelowała do wszystkich mieszkańców 
Gminy o przestrzeganie przepisów, przypomniała o zamieszczeniu informacji na ten temat w 
ostatnim gminnym biuletynie. Wójt dodała, iż w przypadku stwierdzenia nieprawidłowej 
segregacji, spisywany jest protokół i będą nakładane kary. Wójt ponadto poinformowała o 
szeroko działającym Gminnym Centrum Kultury, uruchamianiu świetlic wiejskich, które nie 
były wcześniej otwierane, organizacji różnorodnych warsztatów i wydaniu obszernego 
biuletynu z ważnymi informacjami dla mieszkańców. Biuletyn został rozdany wszystkim 
mieszkańcom a osobom samotnym i starszym wręczono dodatkowo skromne upominki. Jeśli 
chodzi o inwestycje, Wójt poinformowała, że zakończono rozbudowę i przebudowę  
infrastruktury drogowej wraz z rozbudową sieci sanitarnej oraz wodociągowej w miejscowości 
Dubiny Lipiny, wartość zadania 6 i pół miliona, 7 grudnia odbył się uroczysty odbiór. 
Zrealizowano zadanie inwestycyjne Remont drogi gminnej w Orzeszkowie, koszt zadania 127 
tys., pozyskano 52% z Lasów Państwowych czyli ok. 66 tys. złotych, dokonano odbioru 30 
listopada. Wyłoniony został wykonawca na zadania inwestycyjne przebudowa i zmiana 
sposobu użytkowania budynku po byłej kotłowni PGR w Nowoberezowie z przeznaczeniem na 
Centrum Aktywności Wiejskiej wraz z rozbiórką komina, wartość inwestycji 797 902 zł., 
umowa została już podpisana, w tym przypadku środki zostały pozyskane z Polskiego Ładu. 
Wyłoniono wykonawcę na zadanie inwestycyjne pod nazwą Budowa boiska sportowego przy 
Szkole Podstawowej w Dubinach część pierwsza – wartość zadania 682 tys. zł. Trwa procedura 
wyłaniana wykonawcy na drugą część tej inwestycji, wartość zadania ponad 25 tys. zł. 
Wyłoniono wykonawcę na odbieranie, transport i zagospodarowanie odpadów komunalnych 
z nieruchomości zamieszkałych jak i nieruchomości w części zamieszkałych a w części 
niezamieszkałych w Gminie Hajnówka oraz PSZOK na 2023 rok. Cena 1 tony odpadów 1301 zł. 
Pani Wójt w tym miejscu zakomunikowała i podkreśliła, że mimo inflacji stawki opłat za odbiór 
odpadów za 2023 rok nie będą podniesione. Kontynuując Pani Wójt poinformowała, iż 
wykonano dokumentację oraz uzyskano pozwolenie na zadanie inwestycyjne pod nazwą  
Budowa wodociągu dla osiedla mieszkaniowego w Nieznanym Borze, koszt wykonanej 
dokumentacji 22,5 tys. złotych. Została wykonana dokumentacja dla zadania inwestycyjnego 
pod nazwą Rozbudowa kanalizacji sanitarnej w Dubinach ul. Torowa. Koszt dokumentacji 
ponad 22 tys. złotych. Pani Wójt zaapelowała do mieszkańców, że Gmina dokonała 
uprzątnięcia zalegających śmieci wokół starego cmentarz w Nowoberezowie. Zwróciła się z 
prośbą o niewyrzucanie śmieci przy drogach lub na cmentarzu. Podkreśliła, iż opłata dla 
mieszkańców jest stała i nie jest uzależniona od ilości oddanych śmieci. (29:56 – 39:18 transmisji)  
 Głos zabrała Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Walentyna Biryłko. Nawiązując do 
wypowiedzi Pani Wójt skierowała pytanie o nazwę Gminy, cel wizyty delegacji, czy nasza 
Gmina współpracuje z tą Gminą? Zwróciła się z prośbą do Pani Wójt o informowanie w 
przyszłości o takich spotkaniach. (39:42 – 40:37 transmisji)  
   Wójt odpowiedziała na zadane pytania, wyjaśniła, że o wizycie delegacji z Gminy 
Przekona dowiedziała się w dniu, w którym się odbyła. Dodała, iż była to wizyta spontaniczna, 
nie robocza, po drodze. Delegacja miała na celu zapoznanie się z sytuacją na granicy polsko-
białoruskiej w sprawie uchodźców.  (40:40 – 42:25 transmisji)   
 Głos zabrała Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej K. Jakubowska. W imieniu swoim, Pani 
sołtys oraz mieszkańców złożyła podziękowania wszystkim, którzy przyczynili się do budowy 
drogi Lipiny-Dubiny. (42:35 – 43:36 transmisji) 
 Innych pytań i uwag nie zgłoszono.  
Do punktu 6-go. Powzięcie uchwał: 
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 6.1. w sprawie zmian w budżecie gminy na 2022 rok; 
Skarbnik Gminy Marzena Kublik przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian w 

budżecie gminy na 2022 rok. Pani Skarbnik poinformowała, iż projekt uchwały dotyczy 
dostosowania planu finansowego dochodów i wydatków budżetowych do przewidywanego 
wykonania na koniec 2022 roku. Pani Skarbnik szczegółowo omówiła zmiany wprowadzone do 
budżetu. Objaśnienia dokonanych zmian zawarte zostały w załączniku Nr 6 do projektu 
uchwały. Pani Skarbnik dodała, iż po dokonanych zmianach dochody budżetu zamkną się kwotą 
36 242 207 zł a wydatki kwotą 36 932 264 zł. Przychody i rozchody budżetu nie uległy zmianie.  
           Przewodniczący ogłosił dyskusję. Dyskusji nie podjęto.    
 Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie 
gminy na 2022 rok. W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych. ZA przyjęciem uchwały głosowało 
13 radnych. Przewodniczący w oparciu o wyniki głosowania stwierdził, że Rada Gminy 
Hajnówka jednogłośnie podjęła uchwałę o treści:  

 
Uchwała nr XXXIII/270/22 

Rady Gminy Hajnówka 
z dnia 23 grudnia 2022 r. 

w sprawie zmian w budżecie gminy na 2022 rok 
(Załącznik Nr 5 do Protokołu) 

 
 6.2. w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Hajnówka na lata 
2022-2028; 
 Skarbnik Gminy Marzena Kublik przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmiany 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Hajnówka na lata 2022-2028. Poinformowała, iż 
powzięcie  powyższej uchwały podyktowane jest zmianami w budżecie gminy w zakresie 
dochodów i wydatków budżetowych oraz uaktualnieniem wykazu przedsięwzięć. Skarbnik 
nadmieniła, iż konstrukcja budżetu pozostaje bez zmian.  
 Przewodniczący ogłosił dyskusję. Dyskusji nie podjęto.    
 Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Hajnówka na lata 2022-2028. W głosowaniu udział wzięło 13 
Radnych. ZA przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych. Przewodniczący w oparciu o wyniki 
głosowania stwierdził, że Rada Gminy Hajnówka jednogłośnie podjęła uchwałę o treści:  

 
Uchwała nr XXXIII/271/22 

Rady Gminy Hajnówka 
z dnia 23 grudnia 2022 r. 

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Hajnówka na lata 2022-2028 
(Załącznik Nr 6 do Protokołu) 
 
 6.3. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Hajnówka na lata 
2023-2028;  
 Skarbnik Gminy Marzena Kublik przedstawiła projekt uchwały w sprawie uchwalenia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Hajnówka na lata 2023-2028. Poinformowała, iż 
niniejszy projekt obrazuje kształtowanie się indywidualnego wskaźnika zadłużenia na 
podstawie wielkości wynikających z projektu budżetu na 2023 rok oraz przyszłych lat. Pani 
Skarbnik dodała, iż w planowanym budżecie wskaźnik spłaty rat kapitałowych wraz z odsetkami 
spełnia relacje spłaty zobowiązań. Nadmieniła, że przedłożony projekt  uchwały Regionalnej 
Izbie Obrachunkowej w Białymstoku został pozytywnie zaopiniowany uchwałą z dnia 23 
listopada 2022 roku  
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 Przewodniczący ogłosił dyskusję. Dyskusji nie podjęto.    
 Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie uchwalenia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Hajnówka na lata 2023-2028. W głosowaniu udział 
wzięło 13 Radnych. ZA przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych. Przewodniczący w oparciu 
o wyniki głosowania stwierdził, że Rada Gminy Hajnówka jednogłośnie podjęła uchwałę o 
treści:  

Uchwała nr XXXIII/272/22 
Rady Gminy Hajnówka 

z dnia 23 grudnia 2022 r. 
w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Hajnówka na lata 2023-

2028 
(Załącznik Nr 7 do Protokołu) 
 
 6.4. w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Hajnówka na 2023 rok; 
 Skarbnik Gminy Marzena Kublik przedstawiła projekt uchwały w sprawie uchwalenia 
budżetu Gminy Hajnówka na 2023 rok. Pani Skarbnik poinformowała, iż niniejszy projekt 
zakłada dochody w wysokości 29 787 760 zł  oraz wydatki w wysokości 30 636 760 zł. 
Nadmieniła, iż planowany deficyt budżetowy wynosi 849 tys. zł., który będzie finansowany z 
przychodów pochodzących z wolnych środków oraz przychodów pochodzących z zaciągniętych 
kredytów. Łączna planowana kwota przychodów wynosi 1 606 554 zł., którą planuje się 
przeznaczyć między innymi na spłatę wcześniej zaciągniętych zobowiązań. Stan zobowiązań z 
tytułu zaciągniętych pożyczek i kredytów na koniec 2023 roku planuje się w wysokości 
2 532 890 zł. Skarbnik dodała, iż niniejszy projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany 
przez Regionalną Izbę Obrachunkową w Białymstoku uchwała z dnia 23 listopada 2022 roku.  
 Przewodniczący ogłosił dyskusję. Pani Wójt zabierając głos poinformowała, iż w jej 
ocenie budżet został skonstruowany bardzo dobrze, uwzględnione zostały inwestycje na 
terenie całej Gminy. Podkreśliła, iż w ok. 30 milionowym budżecie, 12 milionów 
przeznaczonych zostało na modernizację i przebudowę dróg. (50:53 – 52:20   transmisji) 
 Głos zabrał Radny Anatol Skiepko. Skierował prośbę do Pani Skarbnik o odczytanie listy 
planowanych inwestycji na 2023 rok. (52:25 – 52:35 transmisji)  
 Głos zabrała Wójt Gminy L. Smoktunowicz. Nawiązując do prośby Radnego A. Skiepko 
poinformowała, w którym załączniku do projektu omawianej uchwały znajdują się 
szczegółowe informacje na ten temat oraz w skrócie omówiła planowane inwestycje  (52:40 – 

54:52 transmisji)   
 Przewodniczący skierował prośbę do Pani Skarbnik o odczytanie listy planowanych 
inwestycji w 2023 roku. Skarbnik odczytała nazwy wszystkich planowanych inwestycji w 2023 
roku. (54:55 -  59:02 transmisji)  
 Głos zabrała Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Walentyna Biryłko. Wypowiedziała się  
obszernie o pieniądzach z Rządowego Funduszu Polski Ład przeznaczonych na konkretne 
inwestycje w miejscowościach popegeerowskich. (59:10 – 1:00:12  transmisji) 
 Dalszej dyskusji nie podjęto.     
 Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu 
Gminy Hajnówka na 2023 rok. W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych. ZA przyjęciem uchwały 
głosowało 13 radnych. Przewodniczący w oparciu o wyniki głosowania stwierdził, że Rada 
Gminy Hajnówka jednogłośnie podjęła uchwałę o treści:  

 
Uchwała nr XXXIII/273/22 

Rady Gminy Hajnówka 
z dnia 23 grudnia 2022 r. 
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w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Hajnówka na 2023 rok 

(Załącznik Nr 8 do Protokołu) 
 
 Przewodniczący Rady Gminy pogratulował Wysokiej Radzie za przegłosowanie budżetu 
Gminy Hajnówka na 2023 r., pogratulował Pani Wójt przygotowanego budżetu a pracownikom 
podziękował za przyczynienie się do rozwoju i do pracy na rzecz naszej Gminy i mieszkańców, 
ponadto życzył realizacji zatwierdzonego budżetu. (1:00:48 – 1:01:20 transmisji)  
 
 
 6.5. w sprawie przyjęcia planu pracy komisji stałych Rady Gminy Hajnówka oraz planu 
pracy Rady Gminy Hajnówka na 2023 rok; 

Referent ds. obsługi Rady Gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie przyjęcia 
planu pracy komisji stałych Rady Gminy Hajnówka oraz planu pracy Rady Gminy Hajnówka na 
2023 rok.  

Przewodniczący ogłosił dyskusję. Dyskusji nie podjęto.  
Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie przyjęcia planu 

pracy komisji stałych Rady Gminy Hajnówka oraz planu pracy Rady Gminy Hajnówka na 2023 
rok. W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych. ZA przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych. 
Przewodniczący w oparciu o wyniki głosowania stwierdził, że Rada Gminy Hajnówka 
jednogłośnie podjęła uchwałę o treści:  

 
Uchwała nr XXXIII/274/22 

Rady Gminy Hajnówka 
z dnia 23 grudnia 2022 r. 

w sprawie przyjęcia planu pracy komisji stałych Rady Gminy Hajnówka oraz planu pracy 
Rady Gminy Hajnówka na 2023 rok 

(Załącznik Nr 9 do Protokołu) 
 
 6.6. w sprawie ustalenia stawki za 1 km przebiegu pojazdu używanego do przewozu 
przez rodziców lub opiekunów prawnych, dzieci i uczniów niepełnosprawnych do 
przedszkola, szkoły lub ośrodka umożliwiającego realizację obowiązku przedszkolnego, 
szkolnego lub obowiązku nauki; 
 Inspektor oświaty, księgowości i obsługi finansowej jednostek organizacyjnych oświaty 
Krystyna Onopryjuk przedstawiła projekt uchwały w sprawie ustalenia stawki za 1 km 
przebiegu pojazdu używanego do przewozu przez rodziców lub opiekunów prawnych, dzieci i 
uczniów niepełnosprawnych do przedszkola, szkoły lub ośrodka umożliwiającego realizację 
obowiązku przedszkolnego, szkolnego lub obowiązku nauki. Pani Inspektor poinformowała, iż 
obowiązek ustalenia stawki wynika z ustawy prawo oświatowe., stawkę za 1 km przebiegu 
pojazdu określa rada gminy w drodze uchwały a stawka nie może być niższa niż określona w 
przepisach ustawy o transporcie drogowym. Inspektor przedstawiła proponowane wysokości 
stawek  w zależności od pojemności skokowej silnika.  
 Przewodniczący ogłosił dyskusję. Dyskusji nie podjęto.    
 Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie ustalenia stawki za 
1 km przebiegu pojazdu używanego do przewozu przez rodziców lub opiekunów prawnych, 
dzieci i uczniów niepełnosprawnych do przedszkola, szkoły lub ośrodka umożliwiającego 
realizację obowiązku przedszkolnego, szkolnego lub obowiązku nauki. W głosowaniu udział 
wzięło 13 Radnych. ZA przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych. Przewodniczący w oparciu 
o wyniki głosowania stwierdził, że Rada Gminy Hajnówka jednogłośnie podjęła uchwałę o 
treści:  
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Uchwała nr XXXIII/275/22 

Rady Gminy Hajnówka 
z dnia 23 grudnia 2022 r. 

w sprawie ustalenia stawki za 1 km przebiegu pojazdu używanego do przewozu przez 
rodziców lub opiekunów prawnych, dzieci i uczniów niepełnosprawnych do przedszkola, 
szkoły lub ośrodka umożliwiającego realizację obowiązku przedszkolnego, szkolnego lub 

obowiązku nauki  
(Załącznik Nr 10 do Protokołu) 
 
 6.7. w sprawie wyodrębnienia w budżecie gminy środków na dofinansowanie 
doskonalenia zawodowego nauczycieli na 2023 rok; 
  Inspektor oświaty, księgowości i obsługi finansowej jednostek organizacyjnych oświaty 
Krystyna Onopryjuk przedstawiła projekt uchwały w sprawie wyodrębnienia w budżecie gminy 
środków na dofinansowanie doskonalenia zawodowego nauczycieli na 2023 rok. Pani 
Inspektor dodała, iż finansowanie dokształcania i doskonalenia zawodowego nauczycieli 
należy do organu prowadzącego szkołę. W budżetach wyodrębnia się środki na ten cel w 
wysokości 0.8% planowanych rocznych środków przeznaczonych na wynagrodzenia osobowe 
nauczycieli.  
 Przewodniczący ogłosił dyskusję. Dyskusji nie podjęto.    
 Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie wyodrębnienia w 
budżecie gminy środków na dofinansowanie doskonalenia zawodowego nauczycieli na 2023 
rok. W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych. ZA przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych. 
Przewodniczący w oparciu o wyniki głosowania stwierdził, że Rada Gminy Hajnówka 
jednogłośnie podjęła uchwałę o treści:  

 
Uchwała nr XXXIII/276/22 

Rady Gminy Hajnówka 
z dnia 23 grudnia 2022 r. 

w sprawie wyodrębnienia w budżecie gminy środków na dofinansowanie doskonalenia 
zawodowego nauczycieli na 2023 rok 

(Załącznik Nr 11 do Protokołu) 
 
 6.8. w sprawie pokrycia części kosztów gospodarowania odpadami komunalnymi z 
dochodów własnych niepochodzących z pobranej opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi;   
 Kierownik Referatu Inwestycji, Planowania Przestrzennego i Gospodarki Gruntami - 
Andrzej Golonko przedstawił projekt uchwały w sprawie pokrycia części kosztów 
gospodarowania odpadami komunalnymi z dochodów własnych niepochodzących z pobranej 
opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. Kierownik wyjaśnił, iż Rada Gminy może 
postanowić w drodze uchwały o pokryciu części kosztów gospodarowania odpadami 
komunalnymi z dochodów własnych niepochodzących z pobranej opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi w przypadku kiedy pobranej opłaty nie wystarcza na pokrycie kosztów 
funkcjonowania systemu gospodarowania odpadami.  
 Przewodniczący ogłosił dyskusję. Dyskusji nie podjęto.    
 Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie pokrycia części 
kosztów gospodarowania odpadami komunalnymi z dochodów własnych niepochodzących z 
pobranej opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. W głosowaniu udział wzięło 13 
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Radnych. ZA przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych. Przewodniczący w oparciu o wyniki 
głosowania stwierdził, że Rada Gminy Hajnówka jednogłośnie podjęła uchwałę o treści:  

 
Uchwała nr XXXIII/277/22 

Rady Gminy Hajnówka 
z dnia 23 grudnia 2022 r. 

pokrycia części kosztów gospodarowania odpadami komunalnymi z dochodów własnych 
niepochodzących z pobranej opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 

 (Załącznik Nr 12 do Protokołu) 
 
 6.9. w sprawie zniesienia formy ochrony przyrody dla pomników przyrody; 
 Kierownik Referatu Inwestycji, Planowania Przestrzennego i Gospodarki Gruntami - 
Andrzej Golonko przedstawił projekt uchwały w sprawie zniesienia formy ochrony przyrody dla 
pomników przyrody. Dodał, iż Nadleśnictwo Hajnówka złożyło wniosek o zniesienie formy 
ochrony przyrody dla wymienionych w projekcie drzew. Nadmienił, że podczas 
przeprowadzonych oględzin drzew przy udziale specjalistów z Nadleśnictwa stwierdzono, iż 
drzewa są martwe. Podkreślił, iż zniesienie formy ochrony następuje w celu zapewnienia 
bezpieczeństwa powszechnego.  
 Przewodniczący ogłosił dyskusję. Dyskusji nie podjęto.    
 Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zniesienia formy 
ochrony przyrody dla pomników przyrody. W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych. ZA 
przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych. Przewodniczący w oparciu o wyniki głosowania 
stwierdził, że Rada Gminy Hajnówka jednogłośnie podjęła uchwałę o treści:  

 
Uchwała nr XXXIII/278/22 

Rady Gminy Hajnówka 
z dnia 23 grudnia 2022 r. 

w sprawie zniesienia formy ochrony przyrody dla pomników przyrody  
(Załącznik Nr 13 do Protokołu) 
 
Do punktu 7-go. Zapoznanie się z Informacją z realizacji uchwał Rady Gminy Hajnówka 
podjętych od maja 2022 roku do listopada 2022 roku. 

Sekretarz Gminy - Aleksander Kulik przedstawił Informację z realizacji uchwał Rady 
Gminy Hajnówka podjętych od maja 2022 roku do listopada 2022 roku. (1:10:00 – 1:11:23 

transmisji) 
Do przedstawionej informacji uwag nie zgłoszono. 

(Załącznik Nr 14 do Protokołu) 
 
Do punktu 8-go.  Pytania i wolne wnioski.  
 Jako pierwszy głos zabrał Przewodniczący Komisji Opieki Społecznej, Kultury, 
Oświaty i Ochrony Środowiska Wiktor Grygoruk. Zwrócił się z prośbą o poczynienie kroków 
związanych z rozbudowanie sieci światłowodowej w pozostałych miejscowościach Gminy 
Hajnówka. Nadmienił, iż ze swojej strony, na prośbę mieszkańców podejmował czynności 
związane z tą sprawą, składał pismo do firmy KOBA, lecz w odpowiedzi został poinformowany 
o wysokich kosztach, które musiałoby pokryć każde gospodarstwo domowe chcące przystąpić 
do tych usług.    (1:11:40 – 14:14:40 transmisji) 
 Odpowiadając na prośbę przedmówcy Wójt Gminy wyjaśniła, iż kilka lat temu firma 
KOBA wykonując sieć światłowodową według projektu narzuconego odgórnie we wsiach, 
które były wskazane jako białe plamy do uzupełnienia nie była zainteresowana innymi wsiami 
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obok. Pani Wójt dodała, iż najprawdopodobniej firma korzystała ze środków zewnętrznych i 
dlatego robiła to bez konieczności wpłat mieszkańców. Pani Wójt nadmieniła, iż jeśli nadarzy 
się okazja pozyskania na ten cel środków zewnętrznych – prośba zostanie spełniona.  (1:16:55 

– 1:18:50 transmisji)  
 Jako kolejna głos zabrała Wiceprzewodnicząca Rady Gminy W. Biryłko. Zwróciła się 
z prośbą do Wójt Gminy o uwzględnienie okręgu wyborczego okolic Nowoberezowa i 
podłączenie kablówki. (1:18:55 – 1:19:23 transmisji)   
 Pani Wójt zabierając głos wróciła do pytania, które padło na początku sesji: ile 
dokładamy do miasta Hajnówka odnośnie szkół? Poinformowała, iż na XXXI sesji Rady Gminy 
przedstawiona została obszerna informacja oświatowa, która została opublikowana a także 
przedstawiona Radnym. Zawarte w niej zostały szczegółowe koszty w rozbiciu na dowożenie 
dzieci  do przedszkoli oraz szkół.  (1:19:40 – 1:21:02 transmisji)  
 Kolejnych pytań i wniosków nie zgłoszono. W związku z kończącym się 2022 rokiem, 
Przewodniczący złożył podziękowania Pani Wójt, pracownikom Urzędu, Radnym  za włożony 
trud w pracę na rzecz Gminy Hajnówka w 2022 roku. Podziękował Sołtysom za pracę na dobro 
Gminy, mieszkańców, pozycję Radnych, Pani Wójt i pracowników. Podziękował również 
Paniom Dyrektor gminnych jednostek organizacyjnych tj. Dyrektor Szkoły Podstawowej w 
Dubinach, Dyrektor Gminnego Centrum Kultury jak również Pani Mecenas. Złożył również 
życzenia w związku z nadchodzącymi Świętami Bożego Narodzenia oraz zbliżającym się 
Nowym 2023 rokiem.   (1:21:10 - 1:25:11 transmisji)  
 Ponownie głos zabrała Wójt Gminy Hajnówka. Przekazała podziękowania Radnym, 
Sołtysom, Paniom Dyrektor jednostek organizacyjnych za współpracę w 2022 roku. Ponadto 
złożyła życzenia Świąteczne zebranym na posiedzeniu oraz wszystkim mieszkańcom Gminy 
Hajnówka. (1:25:15 – 1:26:10 transmisji) 
 
Do punktu 9-go.  Zamknięcie obrad XXXIII Sesji Rady Gminy Hajnówka. 

Wobec braku innych spraw Przewodniczący zamknął obrady XXXIII sesji Rady Gminy 

Hajnówka. 

 

 

Protokołowała: 

Taisa Własiuk 

 

 Przewodniczący Rady  

 

       Jarosław Kot 

 

Hajnówka, 31 grudnia 2022 r. 

 


